
Okres  sprawozdawczy od 31 marca 2016  do 13 czerwca 2016 roku
Na  sesji w dniu 30 marca 2016 roku  podjęto 11 uchwał, z których 9 wdrożono do realizacji, natomiast 2 uchwały
o Nr XVI/105/16 i Nr XVI/106/16  zostały   podjęte z naruszeniem prawa, które będą min. przedmiotem obrad dzisiejszej sesji.
W okresie sprawozdawczym wydałam 20 zarządzeń, które dotyczyły:
 zmian w budżecie Gminy Janowiec Kościelny na 2016 rok,
 prowadzenia Centralnego Rejestru Umów w Urzędzie Gminy Janowiec Kościelny,
 zmieniające zarządzenie w/s wprowadzenia Regulaminu Organizacyjnego Urzędu Gminy Janowiec Kościelny,
 ogłoszenia wykazu nieruchomości przeznaczonej do zbycia,
 ustalenia zasad używania flagi państwowej oraz flagi Unii Europejskiej w Urzędzie Gminy Janowiec Kościelny oraz gmin-

nych jednostkach organizacyjnych,
 w/s uzupełnienia listy rzeczoznawców do przeprowadzania szacowania zwierząt oraz zniszczonych z nakazu organu In-

spekcji Weterynaryjnej produktów pochodzenia zwierzęcego,
 powołania Pełnomocnika Ochrony Informacji Niejawnych i określenia jego zadań,
 w/s powołania Gminnej Komisji Urbanistyczno-Architektonicznej w Janowcu Kościelnym,
Najważniejsze wydarzenia w okresie sprawozdawczym:
 Dnia 7 kwietnia podpisano akt notarialny na zbycie lokalu mieszkalnego w miejscowości Napierki dla dotychczasowego

najemcy. Wartość lokalu 23.750 zł, ale przy zastosowaniu  bonifikaty w wysokości 90%, do kasy gminnej wpłynęła kwota
2.375 zł.

 8 kwietnia uczestniczyłam w posiedzeniu Zarządu  Oddziału Powiatowego ZOSP, w trakcie którego dokonano podsumo-
wania kampanii sprawozdawczo-wyborczej w jednostkach OSP. Ustalono propozycje dotyczące obchodów Powiatowego
Dnia Strażaka, a także omówiono  sytuację w zakresie ochrony p.poż.w powiecie nidzickim,

 . 27 kwietnia wpłynęły dwie decyzje informujące, że :
a) Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej zatwierdził wniosek Gminy o płatność z tytułu Planu Gospo-

darki Niskoemisyjnej dla Gminy Janowiec Kościelny, zlecając wypłatę w wysokości 7.939 zł.
b) Zarząd Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Olsztynie, zakwalifikował do finansowania

w ramach Programu Dotacyjnego Ochrona powierzchni ziemi – Usuwanie Azbestu w 2016 roku, w formie dotacji kwotę 11
158,29 zł.

 W miesiącu kwietniu sposobem gospodarczym przygotowaliśmy pomieszczenia dodatkowe w piwnicach Urzędu na archi-
wum zakładowe. Przybywające systematycznie tomy dokumentacji archiwalnej nie mieściły się już w jednym pomieszcze-
niu, zatem wyremontowano kolejne dwa pomieszczenia, które pozwolą na bezpieczne przechowywanie dokumentów. Piw-
nice zostały osuszone i odmalowane oraz wyposażono je w nowo zakupione regały.

 Również w kwietniu sposobem gospodarczym zakończono rozpoczęty w ubiegłym roku remont  garażu OSP w Szczepko-
wie Borowym. Uzupełniono tynki i wymalowano boks garażowy.

 Następnie na przełomie kwietnia i maja wymalowane zostały pomieszczenia w świetlicy w Safronce, w ramach odnowienia
po likwidacji Punktu Przedszkolnego.

 Również sposobem gospodarczym wyremontowano pomieszczenia, w tym sanitariaty w Ośrodku Kultury. Wykonano we-
wnętrzne malowanie pomieszczeń i korytarzy. Przygotowano też  archiwum  zakładowe, a także zostały stworzone pra-
cownie na zajęcia prowadzone przez SOKSiR. Prace wykonali pracownicy z robót publicznych, przy ogromnym  zaanga-
żowaniu Pani Kierownik  i Jej pracowników. Stan pomieszczeń przed remontem kwalifikował się do ich wyłączenia  z użyt-
ku, co już wcześniej sugerowano w ramach nadzoru sanitarnego. Przedstawiciele Sanepidu  byłi mile zaskoczoni zmianą
jaką zastali. Koszt zakupu niezbędnych materiałów obciążył budżet Gminy.

 Od 18 kwietnia do 29 kwietnia zostały  przeprowadzone we wszystkich sołectwach spotkania z mieszkańcami, na których
Pani Sekretarz Gminy omawiała projekt Statutu Sołectwa. Zmiany  zostały przygotowane z uwzględnieniem wniosków Pro-
kuratury Rejonowej.

 Na dzisiejszej sesji projekty statutów poszczególnych sołectw zostaną poddane głosowaniu, celem zatwierdzenia. W trakcie
zebrań omawiano też bieżące sprawy dotyczące poszczególnych sołectw.
 29 kwietnia złożyliśmy wniosek do Urzędu Marszałkowskiego w Olsztynie o dofinansowanie zakupu samochodu ratowni-

czo-gasniczego dla OSP w Janowcu Kościelnym. Wartość projektu 815 800 zł. Dofinansowanie może być w kwocie 85%
wydatków kwalifikowanych. Czekamy na ocenę wniosku. Należy podkreślić, że środki na ten cel są bardzo małe, ponieważ
zaledwie 8 mln zł dla całego województwa.

 2 maja rozpoczęła pracę w naszym Urzędzie Pani Mecenas Anna Kogut-Borowa. Poprzedniczka Pani Basia Borowa-
Moszczyńska odeszła na emeryturę, a Jej miejsce zajęła Pani mecenas Anna, którą Państwu przedstawiam i witam w sa-
morządzie gminnym.

 16 maja wspólnie z Panią Skarbnik  podpisałyśmy umowę na dofinansowanie zadania pt. „ Doposażenie jednostki OSP
Janowiec Kościelny na 2016 rok”, w  kwocie 1 480 zł, z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska i Gospodarki Wod-
nej w Olsztynie.

 11 maja został podpisany akt notarialny na nieruchomość w Napierkach, czyli została wykonana uchwała Rady Gminy Nr
VII/39/15 z dnia 30 marca 2015 r.w/s zamiany nieruchomości pomiędzy Gminą Janowiec Kościelny a Skarbem Państwa –
Nadleśnictwem  i uchwała zmieniająca uchwałę Nr XII/65/15 z dnia 29 października 2015r. W ten sposób został uporząd-
kowany stan prawny nieruchomości drogowej przebiegającej przez Napierki, oznaczonej w ewidencji gruntów dotychczas
jako grunt leśny.

 Tego samego dnia podpisano też akt notarialny z Panem Piotrem Pinczewskim w sprawie zamiany nieruchomości. Wyko-
nana została uchwała Rady Gminy Nr XXXV/289/14 z dnia 26.06.2014. W ten sposób uporządkowano stan prawny drogi



gminnej przebiegającej przez prywatne siedlisko.
 12 maja wspólnie z Kierownikiem Panem Stanisławem Wrzeszczyńskim uczestniczyłam w posiedzeniu Zgromadzenia

Ekologicznego Związku Gmin „Działdowszczyzna”, poświęconemu w szczególności zatwierdzeniu sprawozdania z wyko-
nania budżetu za 2015 rok i udzieleniu absolutorium Zarządowi Związku.

 12 maja pracownicy Urzędu Gminy zajęli III miejsce w XVIII Powiatowej Spartakiadzie Drużyn Sanitarnych Obrony Cywil-
nej, co potwierdza właściwe przygotowanie urzędników na wypadek nadzwyczajnych wydarzeń.

 13 maja uczestniczyłam w inauguracji Warmińsko-Mazurskich Dni Rodziny, z udziałem Marszałka Województwa i Wojewo-
dy Warmińsko-Mazurskiego.
Tegoroczne Dni są obchodzone pod hasłem „Rodzina – tu wszystko się zaczyna”. Natomiast 15 maja były obchodzone
Międzynarodowe Dni Rodziny. W powiecie naszym była z tej okazji uroczystość w Nidzicy 24 maja, w którym udział wzięła
Pani Kierownik GOPS – Marzena Radzymińska.

 21 maja SOKSiR w Janowcu Kościelnym zorganizował I Bieg Rodzinny, w którym udział wzięły rodziny z terenu Gminy. Nie
zabrakło też rodzin przebywających gościnnie, co zawsze przekłada się na promocję Gminy. Był to bieg o puchar Wójta,
który otrzymali mieszkańcy Janowca Kościelnego – ojciec z córką. Dla uczestników przygotowano wiele atrakcji i konkur-
sów przy współpracy pracowników Urzędu Gminy i nauczycieli wychowania fizycznego z Zespołu Szkół i Szkoły Podsta-
wowej w Wasniewie-Grabowie. Było to piękne spotkanie integrujące dzieci, młodzież i osoby dorosłe, a także jednostki sa-
morządowe. Był to jednocześnie festyn z okazji obchodzonych w maju Dni Rodziny.

 22 maja w naszej Gminie odbyły się uroczyste  Obchody Powiatowego Dnia Strażaka zorganizowane przy udziale Powia-
towej Komendy PSP i Zarządu Oddziału Powiatowego ZOSP.
Uroczystość rozpoczęła się Mszą Św.w intencji Strażaków. Następnie pododdziały strażackie przy dźwiękach orkiestry
dętej OSP w Lidzbarku przemaszerowały na stadion w Kucach. W trakcie uroczystości odbyła się ceremonia wręczenia
medali, odznaczeń,  awansów i przekazano życzenia oraz podziękowania dla Strażaków z okazji obchodzonego święta.
Wśród gości zaproszonych byli: Wicemarszałek Sejmiku – Pani Sylwia Jaskulska, I Zastępca Komendanta Wojewódzkiego
PSP w Olsztynie, były Komendant Wojewódzki PSP, Komendant Powiatowy PSP, I Zastępca Komendanta Powiatowego
Policji oraz Dyrektorzy
i  Kierownicy Powiatowych i gminnych jednostek, instytucji i zakładów pracy, a także przyjaciele strażaków i mieszkańcy
Gminy.
Na zakończenie uroczystości dla Gości i Strażaków został przygotowany poczęstunek, dzięki wsparciu Sponsorów, za co
serdecznie dziękuję.
Uwieńczeniem uroczystości była Janowiecka Majówka i Gminne Święto Rodziny.

 29 maja uczestniczyłam w pięknym spotkaniu mieszkańców sołectwa Nowa Wieś Dmochy, zorganizowanym z okazji uro-
czystego poświecenia Figury, po jej odrestaurowaniu.
Mieszkańcy we własnym zakresie wykonali nowe ogrodzenie, położyli chodnik i odnowili Figurę, doprowadzając do orygi-
nalnego wyglądu. Mieszkaćy sołectwa przez wiele dni wspólnie pracowali, a jednocześnie integrowali się i umacniali więzi
międzyludzkie. Uwieńczeniem było niedzielne spotkanie przy suto  zastawionych stołach.

 1 czerwca uczestniczyłam w  spotkaniu z okazji Święta Szkoły i Święta Rodziny w Szkole Podstawowej w Waśniewie-
Grabowie.

W uroczystości oprócz uczniów i nauczycieli  uczestniczyli rodzice, dziadkowie i absolwenci szkoły. Było to piękne spotkanie
pokoleniowe, na którym w imieniu Samorządu Gminnego i własnym przekazałam podziękowania za pracę i trud Pani Dy-
rektor, Gronu Pedagogicznemu i Pracownikom Szkoły, a także Rodzicom, którzy wspierają szkołę w realizacji zadań. Po-
dziękowania skierowałam też do uczniów i przedszkolaków za Ich obecność, kierując też życzenia z okazji obchodzonego
Dnia Dziecka. Życzenia skierowałam też do wszystkich uczestników uroczystości z okazji pięknych świąt – Święta Szkoły i
Rodziny.
Tego dnia również uczniowie i przedszkolaki wraz  z swoimi Wychowawcami i Dyrekcją Zespołu Szkół w Janowcu Kościel-
nym  przygotowali happening nt. walki  z  nałogami jak palenie papierosów, używanie narkotyków, bądź dopalaczy. Z pięk-
nie przygotowanymi transparentami o tej tematyce  i okrzykami przeszli ulicami Janowca Kościelnego, zwracając uwagę
przechodniów i mobilizując do zatrzymania się i przemyśleń nad swoim postępowaniem, a przede wszystkim nad szkodliwo-
ścią wszystkich używek dla zdrowia człowieka.
Zarówno w Zespole Szkół, jak i Szkole Podstawowej w Waśniewie-Grabowie, tego dnia zostały wręczone nagrody z tytułu
rozstrzygniętego 22 maja Konkursu plastycznego „Strażak w akcji – ratuje świat” , czyli w trakcie obchodów Powiatowego
Dnia Strażaka.  Dla wszystkich uczniów i przedszkolaków z okazji Dnia Dziecka zostały przekazane życzenia i słodycze,
w imieniu wszystkich Samorządowców.

 Dnia 2 czerwca wpłynął wniosek o umorzenie postępowania w sprawie budowy farmy wiatrowej w miejscowości Bielawy
i Zaborowo, który podyktowany jest zmianą ustawy. Zgodnie z przyjętymi regulacjami, farmy wiatrowe mogą być lokalizo-
wane wyłącznie na podstawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. Będzie można je postawić
w odległości nie mniejszej niż 10-krotność wysokości wiatraka od zabudowań mieszkalnych, czyli 1,5 – 2km. W obecnym
stanie prawnym może zostać zrealizowany tylko wniosek w/s lokalizacji wiatraków w miejscowościach:  Janowiec Kościelny
( rejon Zdzięt), Pokrzywnica Wielka, Szczepkowo Zalesie i Safronka.

 6 czerwca wpłynęły dwie oferty Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji z dnia 24 maja 2016 stwierdzające nieważ-
ność decyzji Wojewody Olsztyńskiego z dnia:

a) 30 lipca 1991r w części  dotyczącej nabycia przez Gminę z mocy prawa nieodpłatnie nieruchomości (3 działki) w obrębie
Szczepkowo Borowe, które były własnością osób fizycznych i nie powinny zostać skomunalizowane,

b) i decyzję z dnia 3 września 1993r., w części dotyczącej nabycia przez Gminę, nieodpłatnie własności nieruchomości nale-
żącej do Szkoły Podstawowej w Szczepkowie Borowym (1 działka), która była własnością osób fizycznych , zatem nie po-



winna zostać skomunalizowana.
Jest to działka , na której zlokalizowane jest wiejskie boisko oraz trzy drogi wewnętrzne prowadzące do  działek rolnych
( wcześniej własność P. Krajewskich). W chwili obecnej Gmina musiałaby wykupić te nieruchomości, chcąc je  zatrzymać
jako mienie komunalne, w przeciwnym razie prawdopodobnie wrócą do Skarbu Pańska ( do Wojewody).
Wójt wyraził niezadowolenie z takiej decyzji, ale ostateczna decyzja będzie należała do Ministra.

 9 czerwca uczestniczyłam w promocji nowej poetyckiej książki Pani Barbary Krajewskiej , zorganizowanej przez Muzeum
Szlachty Mazowieckiej w Ciechanowie, Powiatowe Centrum Kultury i Sztuki w Ciechanowie oraz Związek Literatów
na Mazowszu. Książka ma tytuł „ Ziarna miłości”.
Pani Krajewska jest znaczącą Postacią wśród Literatów Mazowsza. Jej twórczość cieszy się ogromną popularnością, która
sławi Gminę Janowiec Kościelny i Jej Mieszkańców. Za Jej twórczość, , którą tak pięknie promuje Gminę Janowiec Ko-
ścielny przekazałam wyrazy podziękowania i gratulacje z okazji wydania nowej książki. Spotkanie zostało zorganizowane
w Muzeum w Gołotczyźnie.

 9 czerwca odbyło się też posiedzenie Zarządu oddziału Powiatowego Związku OSP, w którym uczestniczył Komendant
OSP Pan Marcin  Wesołowski. Na posiedzeniu zaproponowano podział środków i zweryfikowano potrzeby jednostek
w zakresie zakupów inwestycyjnych w 2016 roku.
Wszystkie gminy w powiecie otrzymały dotację bieżącą w kwocie po 4 525 zł. Dodatkowo na zakupy inwestycyjne
w Gminie Janowiec Kościelny otrzymają dofinansowanie dwie jednostki:

1. OSP Nowa Wieś Wielka – 7.500 zł, z przeznaczeniem na zakup Systemu DSP z modułem SMS + 5.500 zł na zakup Ze-
stawu PSP R1.

2. OSP Szczepkowo Borowe – 7 500 zł na zakup systemu DSP z modułem SMS.
 W okresie objętym sprawozdaniem przygotowane zostały uzupełnienia i poprawki do wniosków o pomoc finansową na

zadania  inwestycyjne z zakresu przebudowy i zmiany nawierzchni dróg gruntowych w ramach PROW , stosownie do przy-
wołań Urzędu Marszałkowskiego. Gmina ubiega się o dofinansowanie na cztery drogi gminne i na dwie drogi wniosek zło-
żył Powiat, w których zaplanowana jest partycypacja Gminy w kosztach zadań.

 W okresie sprawozdawczym, dokładnie 16 maja została zawarta umowa z Firmą „Usługi-Handel-Produkcja – Marek Wasi-
łowski” z Kanigowa , na  dostawę  tłucznia na  wskazane  drogi  gminne. Materiał  jest   systematycznie  dowożony
I wbudowywany. Termin realizacji zadania  - 16 czerwca br. Okazuje się, że będzie problem z drogą Kuce-Szypułki-
Zaskórki i w Pokrzywnicy Wielkiej, ponieważ najpierw drogi wymagają usunięcia karp, okopania rowami i dopiero wówczas
można rozłożyć tłuczeń. Na ten cel należy przeznaczyć dużo większe środki finansowe, w przeciwnym razie tłuczeń nie
spełni założonego celu.

Kończąc serdecznie dziękuję Państwu Sołtysom i Radnym, którzy angażują się w utrzymanie terenów rekreacyjnych w swoich
miejscowościach. Są sołectwa, gdzie wykoszone są pięknie posesje wokół świetlic wiejskich, place zabaw oraz boiska. Marzy
mi się, aby na przyszły rok ogłosić konkurs na najlepiej utrzymaną posesję bądź nieruchomość komunalną w sołectwie. Na razie
dziękuję za to, co Państwo robicie we własnym zakresie, aby były  czyste przystanki i inne tereny rekreacyjne.

Wójt
Bożena Grochala


